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Bil. 08

PERTANYAAN-PERTANYAAN UNTUK JAWAPAN LISAN

*1. YB. Tuan Dumi bin Pg.  Masdal  [Silam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI / MENTERI KERJA RAYA, apakah status pembinaan loji Lahad Datu,
“water  supply”  di  sungai  Segama,  berapa  peratuskah  proses  kerja  yang  telah
dicapai berkaitan pembinaan loji tersebut dan bilakah projek loji tersebut dijangka
siap.

*2. YB. Datuk Dr. Yusof @ Josree Yacob [Sindumin] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, apakah strategi
jangka panjang kerajaan untuk memastikan stok makanan seperti beras, ikan dan
bahan makanan lain mencukupi tanpa perlu di import daripada luar negara  (self-
sufficient).

*3. YB.  Tuan  Chong  Chen  Bin  [Tanjong  Kapor]  bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN LUAR BANDAR:-

(a) senarai jumlah projek bagi tahun 2021 dan projek pembangunan yang telah
siap sepanjang tahun 2021 di Kudat; dan

(b) senarai  jumlah projek pembangunan yang tergendala di  Kudat  sepanjang
tahun 2021 dan apakah sebab projek tersebut tergendala (jika ada). 

*4. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
berapakah jumlah / peratusan penjawat awam negeri yang belum menerima vaksin
COVID-19 setakat ini dan apakah dasar kerajaan negeri terhadap penjawat awam
negeri yang tidak mahu menerima suntikan vaksin COVID-19.

*5. YB. Datuk Dr. Haji Jaujan bin Haji Sambakong [Sulabayan]  bertanya kepada
MENTERI PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT,
apakah status  naik  taraf  Klinik  Kesihatan  Pulau  Bum-Bum  memandangkan
masyarakat di Pulau Bum-Bum amat memerlukannya.

*6. YB. Tuan Arunarnsin Taib  [Gum-Gum] bertanya kepada  MENTERI BELIA DAN
SUKAN,  adakah cadangan untuk mewujudkan Mini Kompleks Sukan di kawasan
DUN N50 Gum-Gum dan bilakah ianya akan dilaksanakan.
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*7. YB.  Datuk  Amisah  Yassin  [ADUN  Dilantik] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  apakah  status
pembinaan Muzium Mini di Ranau dan bilakah ia dijangka akan siap dibina.

*8. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada MENTERI  KERAJAAN
TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /  MENTERI  KEWANGAN  II,  apakah  langkah
kerajaan  negeri  bagi  memastikan  kes  COVID-19  di  Sabah  terus  berada  dalam
keadaan terkawal.

*9. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada  MENTERI TUGAS-
TUGAS  KHAS,  apakah  strategi  kerajaan  supaya  setiap  masjid  dan  surau,
walaupun terpencil di luar bandar mempunyai perjawatan imam atau imam rawatib

*10. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Dr.  Mohd  Salleh  bin  Tun  Said  Keruak  [Usukan]
bertanya kepada  TIMBALAN KETUA MENTERI III / MENTERI PEMBANGUNAN
PERINDUSTRIAN,  apakah  insentif-insentif  yang  diberikan  untuk  menarik  minat
pelabur masuk ke Sabah dan apakah kaedah untuk menarik pelabur masuk selain
memberi insentif tersebut.

*11. YB.  Tuan  Hiew  Vun  Zin  [Karamunting]  bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  bagaimanakah
kementerian  akan  menggunakan  kekuatan  dari  “influencer”  media  sosial  dalam
usaha mempromosikan Sabah sebagai destinasi pelancongan utama untuk semua.

*12. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI KERJA RAYA, apakah tindakan susulan dan rancangan untuk menaik
taraf sistem kumbahan di seluruh Sabah.  Berikan senarai projek dan peruntukan.

*13. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Yong  Teck  Lee  [ADUN  Dilantik]  bertanya  kepada
TIMBALAN KETUA  MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN
PERINDUSTRIAN apakah status pewujudan Sabah Palm Oil  Board atau Sabah
Palm Oil Council.

*14. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR BANDAR, apakah langkah-langkah yang diambil  untuk
menggubal  satu  undang-undang  bagi  memastikan  peruntukan  pembangunan
kawasan kepada Ahli-ahli Dewan Undangan Negeri diberikan secara sama rata dan
berdasarkan  mekanisme pengeluaran  dan  penyampaian  yang  telus,  bersih  dan
terbuka.

*15. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, bagaimanakah
penyertaan  pengusaha  tempatan  (Sabahan)  daripada  segi  pemilikan  bot  dan
operasi dalam industri  tangkapan perikanan marin secara komersial  dan adakah
nelayan  kecil  yang  kebanyakannya  miskin  tegar  mendapat  manfaat  yang
sepatutnya daripada industri ini. 
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*16. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Yong  Teck  Lee  [ADUN  Dilantik]  bertanya  kepada
MENTERI KEWANGAN,   apakah peranan kerajaan Sabah atau Yayasan Sabah
dan PetroSab Sdn. Bhd dalam sektor minyak dan gas (Oil and Gas) di Pantai Timur
Sabah, seperti di blok minyak ‘’Sabah Block 405’’.

*17. YB. Puan Rina Hj Jainal [Kukusan] bertanya kepada KETUA MENTERI, apakah
langkah terbaharu kerajaan negeri dalam memastikan pembukaan sektor ekonomi
“barter trade” berjalan lancar tanpa menyebabkan peningkatan atau penyebaran
virus COVID-19.

*18. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya  kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II:-

a) apakah  pemeliharaan  burung  walit  dibenarkan  di  bangunan  kediaman  di
bandar; dan

b) apakah  tindakan  yang  telah  dilakukan  oleh  Pihak  Berkuasa  Tempatan  di
Sandakan  untuk  menghentikan  pemeliharaan  burung  walit  di  bangunan
kediaman.

*19. YB. Tuan Azhar  bin Datuk Haji  Matussin [Darau]  bertanya kepada  MENTERI
TUGAS-TUGAS KHAS:- 

(a) apakah  tindakan  pihak  kerajaan  terhadap  masalah  sekolah  daif  dan
bangunan  sekolah  tidak  selamat  selain  menyerahkan  kepada  Kerajaan
Pusat; dan

(b) pendirian  kerajaan  mengenai  isu  bangunan  sekolah  SK  Rampayan
Manggatal yang tidak selamat dan pelajar-pelajarnya terpaksa ditumpangkan
ke sekolah lain atau menyewa di premis lain. 

*20. YB.  Tuan  Justin  Wong  Yung  Bin  [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada MENTERI
BELIA DAN  SUKAN,  adakah  kerajaan berhasrat  untuk  memperuntukkan tanah
untuk membantu golongan muda membina rumah sendiri.

*21. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Yong  Teck  Lee  [ADUN  Dilantik]  bertanya  kepada
KETUA MENTERI, apakah pencapaian dan hasil Jawatankuasa khas yang ditubuh
untuk tujuan membincang dan menyelaras pelaksanaan projek Trans Sabah Gas
Pipeline.

*22. YB. Tuan Mohd Arsad bin Bistari   [Tempasuk]  bertanya kepada   MENTERI
PELANCONGAN  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  bagaimanakah  cara
pihak kementerian membantu kawasan DUN Tempasuk mewujudkan satu Pusat
Budaya khusus untuk penduduk kawasan DUN Tempasuk memandangkan DUN
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Tempasuk mempunyai  kepelbagaian kaum dan budaya yang kaya dengan hasil
kraftangan dan keunikan budaya.

*23. YB.  Tuan  Tan  Lee  Fatt   [Likas] bertanya  kepada  MENTERI  TUGAS-TUGAS
KHAS:-

(a) apakah rancangan kerajaan dalam menaik taraf dan memperbaiki sekolah-
sekolah daif di Sabah; dan

(b) nyatakan nama sekolah, rancangan pembaikan dan jumlah peruntukan yang
disalurkan.

*24. YB.  Datuk  Abdul  Ghani  bin  Mohamed  Yassin  [Nabawan] bertanya  kepada
TIMBALAN  KETUA  MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,  adakah  pihak
Kementerian  Kerja  Raya  Sabah  telah  merangka  suatu  pelan  tindakan  strategik
untuk mempercepatkan projek-projek penyelengaraan atau pembinaan jalan-jalan
perhubungan, jaringan bekalan elektrik dan bekalan air bersih masyarakat di luar
bandar dan pedalaman mendapat pembelaan. 

*25. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN , apakah status
RTB Sungai Tawau dan apakah langkah jangka pendek untuk menyelesaikan isu
banjir kilat di Tawau.

*26. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,  JPPS enggan membersihkan ruang insepsi di kaki lima bangunan komersil dan
bangunan  rumah  kedai  di  Sandakan  oleh  itu,  bagaimanakah  Sandakan  boleh
dinaiktaraf sebagai Bandaraya dengan masalah kebersihan yang kerap berlaku.

*27. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Dr.  Mohd  Salleh  bin  Tun  Said  Keruak  [Usukan]
bertanya  kepada  MENTERI  KERAJAAN  TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /
MENTERI KEWANGAN II:-

(a) apakah  rancangan  kerajaan  untuk  membina  lebih  banyak  rumah mampu
milik  dan  rancangan  mewujudkan  harga  siling  untuk  perumahan
dibangunkan oleh pemaju perumahan swasta; dan

(b) apakah  pelan  kerajaan  dalam  memenuhi  permintaan  terhadap  rumah
mampu  milik  memandangkan  bilangan  yang  sudah  diluluskan  tidak
mencukupi.

 
*28. YB. Datuk Seri Panglima Haji Mohd Shafie bin Haji Apdal [Senallang] bertanya

kepada KETUA MENTERI, apakah tindakan kerajaan berkaitan desakan penduduk
Kampung Labuan, di Kota Belud untuk membatalkan geran tanah projek berskala
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besar ladang perikanan dan eko resort di tanah rizab padang di Kuala Pintasan
yang dianggarkan berkeluasan 364 hektar.

*29. YB.  Tuan  Mohammad  bin  Mohamarin  [Banggi] bertanya  kepada  MENTERI
SAINS,  TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  apakah  status  pembinaan  pencawang
komunikasi di Pulau Banggi, berapakah bilangannya dan di lokasi atau kampung
manakah pembinaannya.

*30. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN  II,
apakah status dan butiran untuk mewujudkan Jabatan Kehakiman Anak Negeri dan
berapakah  peruntukan  yang  dicadangkan  bagi  menjayakan  penubuhan  jabatan
tersebut.

*31. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
adakah kerajaan hari ini mengambil kira laporan Pelan Pembangunan Kadamaian,
2020-2035 yang telah disiapkan oleh Institut  Kajian Pembangunan (IDS) Sabah
dalam  penyediaan  dasar  dan  rancangan  pembangunan  bagi  Kawasan  DUN
Kadamaian.

*32. YB.  Tuan  Justin  Wong  Yung  Bin  [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada MENTERI
KEWANGAN,  apakah pendirian  kerajaan mengenai  kemungkinan kenaikan nilai
ambang levi untung oleh Kerajaan Persekutuan pada tahun hadapan. 

.*33. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada KETUA MENTERI,
bilakah biodiesel di Sabah boleh dinaiktaraf ke B30

*34. YB.  Tuan  Fairuz  bin  Renddan  [Pintasan] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  adakah  kementerian
akan  menambah  baik  infrastruktur  pelancongan  sedia  ada  yang  telah  terbiar
semenjak  COVID-19   melanda  ataupun  bercadang  untuk  membina  kemudahan
infrastruktur pelancongan yang baharu.

*35. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI  I  /  MENTERI KERJA RAYA, apakah cadangan kementerian
menaik taraf jalan MARRIS khasnya di DUN N.41 Liawan.

*36. YB. Tuan Tan Lee Fatt   [Likas] bertanya  kepada  MENTERI PEMBANGUNAN
MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN  RAKYAT,  nyatakan  projek  dan
peruntukan untuk pembaikan dan naik taraf klinik dan hospital di seluruh Sabah. 

*37. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada KETUA  MENTERI,
mengapakah Sabah masih dibekalkan statistik penduduk yang lama dari Jabatan
Perangkaan yang menyebabkan Sabah masih menggunakan data yang lama ini
termasuk dalam proses pemberian vaksinisasi.
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*38. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya kepada
MENTERI  TUGAS-TUGAS  KHAS,  apakah  rancangan  untuk  memperuntukkan
tanah perkuburan bagi  pengebumian orang Islam di  kawasan kampung Berhala
Darat  Sim  Sim,  Kampung  Melayu  Bumiputera  Sim  Sim di  Jalan  Buli  Sim  Sim
Sandakan.

*39. YB.  Tuan  Fairuz  bin  Renddan  [Pintasan] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  adakah  kementerian
menyediakan  dana  untuk  membantu  golongan  pengusaha  aktiviti  pelancongan
seperti  pemandu  pelancong,  pemandu  teksi,  pengendali  resort  atau  hotel,
pengusaha restoran dan peniaga cenderamata yang baharu sahaja kembali dapat
memulakan perniagaan. 

*40. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar  Ayub  [Liawan] bertanya  kepada  KETUA
MENTERI,  apakah tindakan yang diambil oleh kerajaan bagi mengatasi masalah
pencerobohan tanah kerajaan di Lapangan Terbang Keningau, Kem PPH (PDRM)
dan Tanah Milik Kementerian Kesihatan Malaysia (Hospital Lama Keningau).

*41. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  apakah  penyelesaian
mengenai isu aduan pengusaha bas persiaran di Sandakan berkenaan lesen bas
persiaran  mengalami  masalah  untuk  diperbaharui  kerana  semasa   pandemik
COVID-19 industri pelancongan tidak beroperasi.

*42. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI KERJA RAYA, apakah tindakan drastik dan segera kementerian dalam
meringankan tekanan dan kesusahan penduduk di kawasan P.171 Sepanggar yang
mengalami masalah terputus bekalan air bersih sejak beberapa tahun ini.

*43. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada KETUA MENTERI,
adakah Kerajaan Negeri Sabah sudah bersedia untuk menolak Akta Wilayah Laut
2012  yang  menghadkan  kuasa  Negeri  Sabah  kepada  hanya  5.5  km  daripada
pantai.

*44. YB. Tuan Assaffal  @ Samsul Kamal  bin P.  Alian  [Tungku] bertanya  kepada
MENTERI  KEWANGAN, berapakah  jumlah  peruntukan  pembangunan  dari
Kerajaan  Persekutuan  setiap  tahun  dari  tahun  2000  hingga  2021  bagi  sektor
pendidikan, kesihatan, keselamatan dan pembangunan prasarana (jalan, air, letrik
dan telekomunikasi).

*45. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah  usaha  dan  perancangan  untuk  mempromosikan  POIC  Sandakan  agar
dapat menarik lebih ramai lagi pelabur asing untuk mempertingkatkan lagi ekonomi
di Sandakan.
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*46. YB. Dr. Daud bin Hj.  Yusof  [Bongawan]  bertanya kepada  MENTERI SAINS,
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  apakah  tindakan  yang  dapat  dilaksanakan  dalam
mengatasi  masalah  capaian  internet  yang  terlalu  lemah  (signal)  di  kawasan
pendalaman terutamanya  di  bahagian Ulu  Bongawan dan menyebabkan proses
pembelajaran norma baharu sukar dilaksanakan dalam kalangan pelajar.  

*47. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN , apakah usaha-
usaha  yang  telah  dirancang  dan  akan  dilaksanakan  oleh  kerajaan  untuk
mempercepatkan  dan  memastikan  kadar  kemiskinan  tegar  petani,  nelayan  dan
penternak di luar bandar dapat dihapuskan dalam tempoh yang telah digariskan di
bawah wawasan Sabah Maju Jaya.

*48. YB. Tuan Fairuz bin Renddan [Pintasan] bertanya kepada MENTERI BELIA DAN
SUKAN, adakah  terdapat  insentif  atau  perancangan  untuk  memberikan  latihan
kemahiran atau menyediakan modal atau pinjaman untuk membantu golongan belia
memulakan pekerjaan sendiri.

*49. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI TUGAS-
TUGAS KHAS, berapakah peruntukan untuk pembaikan dan pembangunan tempat
beribadah  dan  sekolah  bukan  Islam  bagi  tahun  2021  bagi  setiap  daerah  dan
apakah kaedah pengagihan peruntukan tersebut.

*50. YB.  Datuk  Juil  Nuatim  [Limbahau]  bertanya  kepada TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, adakah kerajaan akan menaik taraf sistem
perparitan tanah ke konkrit dari SK/SMK St. Mary, Papar sehingga Simpang Kilang
Mancis.

*51. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI  I  / MENTERI  KERJA RAYA,  apakah  perancangan  kerajaan
untuk menaik taraf jalan utama sedia ada kepada jalan berturap yang melibatkan
jalan kampung Senagang, jalan kampung Keritan dan jalan kampung Semalang ke
Tarapah Bariawa agar menjamin keselamatan dan keselesaan pengguna.

*52. YB. Dr. Daud bin Hj. Yusof  [Bongawan]  bertanya kepada  TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA  RAYA, apakah usaha-usaha yang akan diambil
oleh kerajaan untuk mengatasi masalah gangguan air dan bekalan elektrik yang
sering berlaku terutamanya pada musim banjir di kawasan Bongawan, Membakut
dan Kimanis.

*53. YB. Tuan Mokran bin Ingkat [Sungai Manila] bertanya kepada MENTERI SAINS,
TEKNOLOGI DAN INOVASI,  apakah status usaha-usaha meningkatkan capaian
internet yang telah dilaksanakan di Sabah, adakah capaian internet ketika ini telah
dapat mengatasi masalah capaian di luar bandar, khususnya untuk manfaat pelajar
sekolah dan IPT dan kawasan DUN Sungai Manila.
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*54. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG] bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  I  / MENTERI  KERJA RAYA apakah langkah-langkah kerajaan untuk
menyelasaikan  masalah  gangguan  bekalan  air  yang  bertambah  serius  di  Kota
Kinabalu khususnya kawasan Menggatal, Telipok dan Inanam.

*   Pertanyaan-pertanyaan yang tidak sempat dijawab secara lisan akan dijawab secara bertulis.
________________________________________________________________________
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PERTANYAAN-PERTANYAAN UNTUK JAWAPAN BERTULIS

1. YB.  Tuan  Fairuz  Renddan  (Pintasan) bertanya  kepada  MENTERI  BELIA  DAN
SUKAN:-

(a) apakah  perancangan  kementerian  untuk  membaik  pulih  infrastruktur  dan
kemudahan aktiviti sukan dan riadah di kawasan bandar dan pusat rekreasi
utama di pekan-pekan setiap bandar di seluruh Sabah; dan

(b) adakah  perancangan  membaik  pulih  atau  pembinaan  infrastruktur  serta
kemudahan aktiviti sukan dan riadah ini akan direalisasikan segera.

2. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI TUGAS-
TUGAS  KHAS,   apakah  bantuan  untuk  pembaikan  kuburan  dan  pengurusan
jenazah kepada keluarga miskin tegar dan B40 yang kehilangan ahli keluarga dan
bagaimanakah  keluarga  yang  memerlukan  mendapat  akses  terhadap  bantuan
tersebut.

3. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, apakah
data berkenaan Koperasi yang telah ditubuhkan di daerah Penampang, khususnya
di  kawasan  Kapayan  dan  berapakah  peruntukan  serta  jenis  bantuan  untuk
menjayakan Koperasi tersebut.

4. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI BELIA DAN
SUKAN,  apakah program rancangan yang sedia ada untuk membantu golongan
belia yang terkesan dengan pandemik termasuklah pemberian peluang pekerjaan
dan berapakah belia yang telah dibantu setakat ini.

5. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI DAN INOVASI, apakah usaha yang diambil bagi membantu  mereka
yang telah mendapat  Pinjaman Perbadanan Tabung Pendidikan Tinggi  Nasional
(PTPTN)  supaya  tempoh  lebih  panjang  diberikan  untuk  membayar  tunggakan
pinjaman  tersebut  khususnya  kepada  mereka  yang  kehilangan  pekerjaan  atau
pendapatan akibat pandemik ini.

6. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI DAN INOVASI:-
(a) mohon makluman (termasuk kekangan) pengagihan komputer riba kepada

pelajar di Sabah mengikut daerah; dan
(b) adakah  jumlah  yang  diagihkan  mencapai  sasaran  yang  telah  diluluskan

dalam Belanjawan 2021 dan mengikut peruntukan kerajaan Sabah.

7. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
PEMBANGUNAN LUAR BANDAR,  apakah kadar kemiskinan mengikut daerah di

9     A T U R A N  U R U S A N  M E S Y U A R A T  0 9 / 1 2 / 2 0 2 1



Sabah  dan  apakah  rancangan  serta  kekangan  untuk  mengurangkan  kadar
kemiskinan di Sabah termasuk kawasan bandar, khususnya di kawasan Kapayan.

8. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT:-

(a) apakah langkah yang diambil untuk menghapuskan cukai ataupun memberi
bantuan tuala wanita kepada golongan wanita B40; dan

(b) apakah rancangan bagi menghapuskan kemiskinan haid, termasuk program
bersama badan bukan kerajaan untuk memberi kesedaran dan pemahaman
konsep dan realiti haid di Sabah.

9. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT:-

(a) apakah  usaha  yang  diambil  untuk  menggubal  undang-undang  gangguan
seksual; dan

(b) berapakah  peruntukan  kewangan  bagi  meningkatkan  kesedaran  dan
memberi  bimbingan  psikososial  dalam  menangani  isu  keganasan
rumahtangga dan gangguan seksual terhadap wanita.

10. YB. Puan Jannie  Lasimbang [Kapayan]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA:-
(a) apakah status projek untuk menyelesaikan masalah banjir di Taman Winley;

dan
(b) mohon butiran penggunaan dana RM512.05 juta yang telah diluluskan dan

diperuntukkan oleh kerajaan pusat dan negeri dalam Rancangan Malaysia
Ke-11 untuk menangani isu banjir di Sabah.

11. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II:-

(a) apakah langkah-langkah yang akan dan sedang diambil  untuk menaikkan
kapasiti  “dine-in”  dari  50  peratus  kepada  75  peratus  bagi  restoran  yang
berkemampuan; dan

(b) apakah  bantuan  bagi  pemilik  restoran  yang  masih  tidak  mampu  untuk
membuka balik perniagaan mereka.

12. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR:-
(a) apakah langkah-langkah untuk membolehkan pelancong dari  negara yang

telah mencapai 90 peratus vaksinasi dapat berkunjung ke Sabah; dan
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(b) apakah  tindakan  untuk  menyediakan  pengusaha  pelancongan  tempatan,
masyarakat  dan  pemandu  pelancong  dalam  usaha  memulihkan  ekonomi
pelancongan di Sabah dengan selamat.

13. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT:-

(a) adakah  rancangan  dan  peruntukan  khususnya  untuk  pembinaan  “Rumah
Asrama Bersalin” di luar bandar; dan

(b) adakah kerjasama dengan badan-badan tertentu untuk memudahkan ibu-ibu
baru  bersalin  dari  golongan  rentan  yang  perlu  berulang-alik  ke  hospital
sehingga mengalami tekanan yang mempengaruhi tahap kesihatan ibu dan
bayi.

14. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, apakah
jenis peruntukan dan jenis latihan yang telah dilaksanakan bagi Ketua-Ketua Adat,
termasuk Ketua Kampung dan Kapitan Cina di setiap daerah pada tahun 2020 –
2021, berapakah peratusan kehadiran dalam latihan-latihan tersebut.

15. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II:-

(a) apakah status pelaksanaan “Pelan 10-Tahun bagi Menamatkan Perkahwinan
Bawah Umur 18 Tahun”  yang telah diterima pakai oleh kerajaan pada tahun
2020; dan

(b) apakah  status  usaha  meminda  Enakmen  Mahkamah  Anak  Negeri  dan
Undang-Undang Keluarga Islam seperti terkandung dalam pelan tersebut.

16. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II,  apakah status dan
peruntukan untuk pelaksanaan Perayaan Hari  Orang Asal  Sedunia yang pernah
dijalankan sebelum ini  pada 9 Ogos yang bertujuan memartabatkan Orang Asal
Sabah dan mempromosi perlindungan dan hak mereka terutama dari segi budaya,
ekonomi, pendidikan dan kesihatan.

17. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada KETUA MENTERI:-

(a) apakah  status  dasar  kerajaan  terhadap  Jurisdictional  Certification
Roundtable on Sustainable Palm Oil  (JC-RSPO) untuk memastikan segala
hasil kelapa sawit Sabah disijilkan menjelang 2025; dan

(b) sejauh manakah usaha untuk mewujudkan Garis Panduan Izin berasaskan
Makluman Awal, Bebas dan Telus yang diperlukan dalam JC-RSPO.
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18. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI

PEMBANGUNAN  MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN   RAKYAT,  apakah
usaha yang telah dan sedang diambil untuk melindungi wanita Orang Asal di luar
bandar yang sering dipergunakan oleh warga asing melalui perkahwinan semata-
mata untuk mendapat kewarganegaraan atau tujuan mendapat lesen perniagaan.

19. YB. Puan Jannie  Lasimbang [Kapayan]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI   II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN ,  apakah  status
pembaikan parit Juta sekitar Taman Golf View yang telah menyebabkan banjir teruk
di kawasan Bundusan. 

20. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI  
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN,  bilakah
pengumuman hasil konsultasi awam tentang perancangan  daerah  yang  sedang
dijalankan oleh Majlis Daerah Penampang.

21. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
berapakah jumlah keseluruhan penama (penama asal dan seterusnya tanggungan-
tanggungan)  yang  direkodkan  dalam semua  dokumen Kad  Burung-Burung,  Sijil
Bancian dan IMM13 yang telah dikeluarkan selama ini.

22. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
apakah rancangan kerajaan negeri untuk membela penduduk di DUN Kadamaian
yang  termasuk  dalam  dua  kawasan  hutan  simpan  iaitu  Kg  Ponopuan  dan  Kg
Melangkap Noriou serta enam kampung sekitar yang lain.

23. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
bilakah  penyukatan  tanah  bagi  Kawasan  DUN  Kadamaian  di  bawah  Program
PANTAS akan bermula di Kg. Tombotuan, Kg. Sayap, Kg. Gensurai, Kg. Lobong-
Lobong dan fasa seterusnya Program PANTAS di Kg Kiau.

24. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
berapakah jumlah bilangan pekerja bergaji hari dalam jabatan, agensi dan badan-
badan  berkanun  negeri  dan  apakah  rancangan  kerajaan  untuk  membela  nasib
jangka panjang mereka seperti menyerapkan masuk ke jawatan tetap.

25. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN,  berapakah  jumlah  syarikat  yang  diberikan  pajakan  tanah  ladang
(sawit, kayu balak, getah) yang melebihi keluasan lebih 10,000 hektar di Sabah dan
daripada  jumlah  itu,  berapakah  syarikat  yang  saham  majoritinya  dimiliki  orang
Sabah.
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26. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
apakah  inisiatif  kerajaan  negeri  untuk  memastikan  peluang-peluang  pekerjaan
dalam sektor industri gas dan minyak di Sabah diberikan kepada anak-anak watan
Sabah dan berapakah jumlah anak watan Sabah yang bekerja dalam industri ini
setakat ini.

27. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
bilakah  pembayaran  dapat  dibuat  ke  atas  tuntutan  pembekal  perkhidmatan
mengangkat  dan  menghantar  air  bersih  ke  kampung-kampung  yang  terkesan
dengan  bencana  kemarau  di  daerah  Kota  Belud  pada  tahun  2019  yang  telah
disahkan kerjanya oleh Pejabat Daerah.

28. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN,  apakah senarai syarikat dan berapakah jumlah cukai yang masing-
masing telah dibayar di bawah Enakmen Cukai Jualan, Produk Petroleum, Sabah
setakat ini.

29. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN,  apakah  senarai  syarikat  berkaitan  kerajaan  (GLC)  yang  telah
memberikan dividen keuntungan kepada kerajaan negeri sepanjang tahun ini dan
berapakah jumlah sumbangan masing-masing GLC ini.

30. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN,  apakah inisiatif-inisiatif  kerajaan negeri  untuk memastikan unit-unit
Saham Amahan Sabah kompetitif, menarik dan profitable kepada pelanggan.

31. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, adakah kerajaan negeri akan mengenakan
bayaran perkhidmatan dua belas (12) peratus ke atas kesemua projek Kerajaan
Persekutuan di  Sabah yang menggunakan fasiliti  dan kakitangan Jabatan Kerja
Raya (JKR) negeri seperti mana dalam Pekeliling Perbendaharaan Malaysia.

32. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, bilakah kerajaan akan menaik taraf ke jalan
aspal jalan-jalan menuju ke sekolah-sekolah di Kawasan DUN Kadamaian yang lain
iaitu jalan ke SK Kaung, SK Tombotuon, SK gensurai, SK Podos, SK Mangkulat, SK
Pinolobuh, SK Lasau dan SK Lasau Tintapon.

33. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA,  apakah tindakan Jabatan Kerja Raya bagi
memastikan  syarikat-syarikat  penyelenggaraan  jalan  di  DUN  Kadamaian  dapat
melaksanakan kerja yang memenuhi spesifikasi yang ditetapkan oleh jabatan dan
bagaimanakah  jabatan  menangani  aduan  rakyat  yang  berkaitan  dengan  kualiti
penyelenggaraan jalan-jalan tersebut.
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34. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  apakah  kriteria-kriteria  di  bawah  dasar
kerajaan negeri hari ini bagi menyenaraikan jalan-jalan luar bandar untuk dinaiktaraf
dalam setiap rolling plan Rancangan Pembangunan Negara.

35. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I  /  MENTERI KERJA RAYA,  mengapakah kerja-kerja sebenar  projek
naik  taraf  jalan  luar  bandar  lambat  dimulakan  walaupun  telah  tersenarai  dalam
rolling plan Rancangan Pembangunan Negara sebelum ini.

36. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,  adakah  Kerajaan  Persekutuan  telah
mengiktiraf dan memperakukan Jabatan Kerja Raya Sabah sebagai agensi teknikal
bagi  melaksanakan  projek-projek  kerja  raya  biayaan  Kerajaan  Persekutuan  di
Sabah.

37. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, bilakah kerajaan akan membina bangunan
Pejabat Daerah Kota Belud yang baharu bagi menggantikan satu blok bangunan
sedia ada yang tidak lagi digunakan sejak beberapa tahun lepas.

38. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN,  apakah dasar semasa
kerajaan negeri terhadap perusahaan ekonomi yang dibangunkan dalam kawasan
reserve sungai seperti  pelancongan, pertanian, bengkel dan industri kecil-kecilan
lain.

39. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, apakah rancangan dan
inisiatif kerajaan untuk membaiki dan menghalang hakisan berterusan tebing sungai
di sepanjang Sungai Kadamaian dan sungai-sungai lain di DUN Kadamaian.

40. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN,  bagaimanakah petani
tanah tinggi yang belum mempunyai geran tanah dapat turut menikmati program-
program bantuan kerajaan yang berkaitan. 

41. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, berapakah jumlah petani
yang terlibat dalam penanaman lada hitam dan kopi dan apakah jenis-jenis bantuan
yang boleh diberikan kepada petani yang ingin berkecimpung dalam tanaman ini.

42. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN,  apakah status semasa
rancangan  kerajaan  berkaitan  dengan  penubuhan  badan  berkanun  negeri  yang
baharu berkaitan dengan sektor pertanian, komoditi dan perusahaan ternak.
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43. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN,  apakah  inisiatif
kerajaan untuk membangunkan sektor industri hiliran ke atas bahan-bahan mentah
yang ada di Sabah seperti petroleum, getah, sawit, kayu kayan dan sebagainya.

44. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
apakah dasar semasa kerajaan negeri hari ini berkaitan dengan eksport kayu bulat.

45. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, apakah inisiatif kerajaan
untuk  menangani  kenaikan  harga  bahan  binaan  terutamanya  besi  sektor
pembinaan dan kenaikan harga baja untuk sektor pertanian dan perusahaan ternak.

46. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /  MENTERI  KEWANGAN  II,  apakah  dasar
kerajaan berkaitan pengeluaran/pengoperasian lesen mesin slot judi di Sabah.

47. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /  MENTERI  KEWANGAN  II,  apakah  status
pembayaran elaun kepada ahli-ahli JKDB yang dilantik oleh kerajaan terdahulu dan
sempat  menjalankan  amanah  sehingga  notis  penamatan  pelantikan  diberikan
kepada mereka.

48. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II,  berapa banyakkah
bangunan  baharu  Mahkamah  Anak  Negeri  di  Sabah  yang  akan  dibina  dalam
Rancangan Malaysia Ke-12 seperti mana dilaksanakan dalam rancangan sebelum
ini.

49. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR  BANDAR,  bagaimanakah  kerajaan  membelanjakan
peruntukan  khas  ADUN  bagi  kawasan-kawasan  diwakili  Wakil  Rakyat  bukan
kerajaan pada tahun ini.

50. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR BANDAR,  berapakah Pejabat Daerah dan kampung di
seluruh Sabah yang telah melengkapkan data-data dalam Sistem Profail Kampung
Sabah.

51. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR  BANDAR,  apakah  senarai  penuh  projek  yang  telah
dilaksanakan di bawah Program Bekalan Elektrik Luar Bandar Alternatif, Bekalan
Air Luar Bandar Alternatif,  Rumah Sejahtera Rakyat Sabah dan Aktiviti  Ekonomi
Tambahan bagi tahun ini.
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52. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR  BANDAR,  adakah  kerajaan  meneruskan  rancangan
kerajaan terdahulu untuk menambah badan pentadbiran kampung sesuai dengan
pertambahan  kampung  di  seluruh  Sabah  dan  berapakah  jumlah  yang  telah
ditambah setakat ini.

53. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
adakah  pendirian  dan  pandangan  kerajaan  negeri  telah  diambilkira  apabila
Kerajaan  Persekutuan  membuat  keputusan  untuk  mengambil  bahagian  dalam
menandatangani  Glasgow  Leaders’s  Declaration  on  Forest  and  land Use dan
adakah kerajaan negeri terlibat dalam sesi libat urus berkaitan dengan deklarasi ini.

54. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR, apakah dasar kerajaan
negeri  berkaitan  pelancongan  keagamaan  bukan  Islam  (non-muslim  pilgrimage
tour) di Sabah dan adakah kerajaan menyokong pembinaan destinasi pelancongan
berasaskan keagamaan bukan Islam di Sabah seperti projek patung Mazu di Kudat
dan bukit-bukit doa oleh penganut Kristian.

55. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN  DAN ALAM SEKITAR,  adakah kerajaan akan
meneruskan cadangan membangunkan laluan baharu mendaki Gunung Kinabalu
bermula dari kampung-kampung (starting point) di DUN Kadamaian sebagai produk
baharu pelancongan Sabah.

56. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  apakah  kemudahan
yang diberikan kepada Dato Lee Chong Wei susulan perlantikan beliau sebagai
Duta Pelancongan Sabah dan adakah kerajaan bercadang melantik duta-duta lain
untuk tujuan sama.

57. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI  SAINS
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  berapakah  jumlah  pelajar  dalam  kawasan  DUN
Kadamaian  yang  telah  menerima bantuan peranti  elektronik  (laptop dan  telefon
pintar)  di  bawah  program  yang  masing-masing  dilaksanakan  oleh  Kerajaan
Persekutuan dan kerajaan Negeri tahun ini.

58. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI  SAINS
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  apakah  program sokongan,  bantuan  atau  insentif
yang disediakan oleh kerajaan kepada pembangun-pembangun aplikasi digital dan
technopreneur di Sabah khususnya di kalangan graduan muda.

59. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN  RAKYAT,  apakah
status terkini rancangan membina klinik kesihatan dan klinik desa di kawasan DUN
Kadamaian yang telah dikemukakan semasa kerajaan terdahulu.
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60. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN  RAKYAT,  apakah
dasar semasa kerajaan dan jenis-jenis program sokongan kepada keluarga yang
mempunyai anak berkelainan upaya / anak berkeperluan khas (children with special
needs) seperti autism, talasemia dan sebagainya.

61. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI  TUGAS-
TUGAS KHAS,  bilakah kerajaan akan membaiki kerosakan dan membina semula
kemudahan astaka di SMK Narinang.

62. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  berapa  banyakkah  jumlah  pelajar  Sabah  yang
menerima bantuan Biasiswa Kerajaan Negeri Sabah, biasiswa-biasiswa lain agensi
kerajaan negeri dan bantuan one-off melanjutkan pengajian ke universiti bagi tahun
ini.

63. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR, apakah inisiatif kerajaan
untuk membela artis-artis tempatan Sabah mendapatkan kadar royalti yang sama
dengan kadar royalti diterima artis-artis di Semenanjung ke atas lagu-lagu mereka.

64. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
apakah  rancangan  kerajaan  untuk  memastikan  Kolej  Universiti  Yayasan  Sabah
terus  kompetitif  dan  menarik  minat  mahasiswa  baharu  mendaftar  masuk  serta
memastikan kebajikan kakitangannya terus terbela.

65. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
bilakah bangunan dan perkhidmatan pondok polis Taginambur di DUN Kadamaian
akan dibina dan diperkenalkan semula.

66. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI  TUGAS-
TUGAS KHAS,  berapakah jumlah bilangan guru di Sabah yang belum menerima
suntikan vaksin COVID-19 dan apakah dasar kerajaan untuk menghadapi isu ini
menjelang pembukaan sepenuhnya sekolah-sekolah.

67. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada MENTERI BELIA DAN
SUKAN,  apakah inisiatif  kerajaan bagi  memudahcara  dan memastikan pasukan
bola  sepak  Sabah  FC  terus  kompetitif  dan  berupaya  membela  kebajikan  para
pemain di bawah dasar penswastaan pasukan-pasukan yang bersaing dalam Liga
Malaysia.
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68. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
berapakah jumlah pendatang asing di Sabah yang telah diberikan suntikan vaksin
COVID-19 dan apakah rancangan susulan kerajaan setelah mendapat data-data
mereka semasa pemberian vaksin.

69. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
adakah  kerajaan  akan  menghantar  balik  pendatang  asing  yang  telah  diberikan
suntikan vaksin COVID-19 ke negara asal mereka.

70. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,  kenapakah  kekuatan  dan  ketahanan
struktur  jalan  raya  TARMEX jalan  raya  persekutuan  dan  negeri  di  Sabah  tidak
sekuat struktur binaan seumpamanya di Semenanjung Malaysia.

71. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  apakah tindakan segera  pihak Jabatan
Kerja Raya (JKR) untuk membaiki  kerosakan pam air  di  stesen loji  air  Telibong
Tuaran, jumlah kos terlibat dan bila jangkaan siap sepenuhnya.

72. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  apakah  langkah  yang  telah  dan  akan
dilaksanakan oleh Jabatan Air Sabah untuk mengelakkan kejadian penyelewengan
dan kegagalan tadbir urus kewangan Jabatan Air. 

73. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah status pembinaan lampu isyarat di
bulatan utama Pekan Inanam dan bila jangkaan siap sepenuhnya.

74. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN:-
(a) apakah status pelaksanaan perbelanjaan Belanjawan Sabah 2021 setakat

November 2021 untuk semua kementerian; dan
(b) apakah  sebab  utama  jumlah  Belanjawan  Negeri  Sabah  hanya  berkisar

kurang 5 bilion dalam empat (4) tahun terakhir ini.

75. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN, apakah
bentuk  kajian  berdasarkan  data-data  yang  sahih  berkenan  Belanjawan  Negeri
Sabah  yang  dilakukan  oleh  kementerian  sebagai  panduan  dalam  menentukan
jumlah, keutamaan, fokus dan kesannya kepada penduduk negeri ini 

76. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN, apakah
langkah dan strategi kerajaan untuk mencari sumber kewangan yang baharu bagi
negeri Sabah tanpa bergantung terus dengan sektor minyak, pelancongan, kelapa
sawit, kayu balak dan getah.
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77. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam] bertanya  kepada  MENTERI  KEWANGAN,
berapakah peruntukan diberikan kepada sekolah mubaligh dan rumah-rumah ibadat
selain Islam di Sabah dalam tahun 2021. 

78. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepadaMENTERI PEMBANGUNAN
MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT, apakah  inisiatif  dan  tawaran
kerajaan kepada penderma darah yang sudi mendermakan darah mereka kepada
pihak hospital di Sabah.

79. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  MENTERI  KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN  II,  apakah  cadangan
pihak kerajaan dalam memastikan kawasan pekarangan perumahan / flat / rumah-
rumah pangsa dapat diselenggara dengan sempurna.

80. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN  II,  apakah  status
pembinaan  dan  pemilikan  rumah  kos  rendah  di  Jalan  Kionsom  Inanam  yang
mengalami masalah pembinaan.

81. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN  II,  apakah  tindakan
kementerian dalam menghapuskan rumah-rumah setinggan di seluruh Sabah dan
khususnya di kawasan P.171 Sepanggar.

82. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN:-

(a) apakah  tindakan  segera  pihak  Jabatan  Pengairan  dan  Saliran  dalam
membersihkan dan membuang tanah / pasir / lumpur di parit-parit utama di
kawasan Kolombong,Iramanis dan Inanam; dan

(b) adakah cadangan pemasangan sistem pam air  bagi   mengatasi  masalah
banjir  di  Kolombong,  Iramanis  dan  Inanam  oleh  Jabatan  Pengairan  dan
Saliran.

83. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, apakah masalah utama
yang dihadapi oleh pihak Jabatan Pengairan dan Saliran sehingga segala aduan-
aduan yang diajukan melalui  telefon,  surat,  media dan lawatan lapangan  tiada
tindakan langsung, tiada maklum balas diberikan dan tindakan lewat.

84. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam] bertanya  kepada  MENTERI  PEMBANGUNAN
MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN  RAKYAT, apakah  jenis-jenis  bantuan
dan sokongan diberikan kepada kumpulan sasaran seperti ibu dan bapa tunggal,
OKU,  warga  tua,  miskin  tegar,  kehilangan pekerjaan dan bekas-bekas banduan
serta apakah status perkara ini di kawasan N.18 Inanam.
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85. YB. Tuan Peto Galim [Inanam] bertanya kepada MENTERI SAINS, TEKNOLOGI
DAN  INOVASI, apakah  status  pemberian  komputer  percuma  kepada  kumpulan
sasaran pihak Kerajaan Persekutuan khususnya di Sabah dan P.171 Sepanggar.

86. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam] bertanya  kepada  MENTERI  
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR, adakah  rancangan
pihak  kementerian  memajukan  kawasan  persisiran  pantai  Teluk  Likas  dan
menjadikan kawasan ini  tempat pelancongan dan rekreasi  bertaraf nasional  dan
moden.

87. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  apakah status  naik  taraf  Jalan  Datuk
Panglima  Banting  termasuk  pembinaan  parit  jalan  yang  mendesak  kerana
permasalahan banjir yang kerap berlaku setiap kali hujan lebat terutamanya kepada
penduduk di kawasan Taman Shangri-La Kibabaig.

88. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA, apakah  status  perancangan  untuk
menyelesaikan masalah banjir di kawasan Pavillion Bundusan berdekatan dengan
“Transformer” SESB yang baru siap dibina kerana kawasan ini sentiasa mengalami
banjir dan telah mengakibatkan kerosakan harta benda.

89. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, adakah sebarang kajian
dijalankan untuk menyelidik punca banjir lumpur yang berlaku pada 15 September
2021 yang telah mengakibatkan kemusnahan rumah dan menjejaskan lebih dari
1000 keluarga di Kg. Sugud dan Kg. Maang.

90. YB.  Datuk  Ignatius  Dorell  Leiking  [Moyog]  bertanya  kepada  KETUA  
MENTERI:-

(a) sejauh manakah konsultasi dengan orang-orang asal Sabah telah dijalankan
oleh  pihak  kerajaan  dan  Tierra  Australia  berkaitan  perjanjian  “Nature
Conservation Agreement” (NCA) yang ditandatangani pada 30 Oktober 2021;
dan

(b) adakah  wakil-wakil  orang  asal  yang  terlibat  selaras  dengan  kehendak
Deklarasi Hak-Hak Orang Asal Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu.

91. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada KETUA MENTERI,
berapakah jangkaan  anggaran  pendapatan  Sabah  dalam  perjanjian  Nature
Conservation Agreement (NCA) yang ditandatangani di antara kerajaan Sabah dan
Tierra  Australia  pada  30  Oktober  2021  dengan  persetujuan  pembahagian
pendapatan  mengikut  nisbah  70:30  dan  kawasan  manakah  yang  terlibat  dalam
perjanjian tersebut.
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92. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah kesan Perjanjian Pemuliharaan Alam Semula Jadi  yang melibatkan 200
hektar hutan, iaitu melebih 50% jumlah hutan di Sabah terhadap pelabur asing yang
lain untuk masa depan di Sabah memandangkan “carbon offset” adalah salah satu
faktor yang ditimbangkan oleh kebanyakan pelabur asing.

93. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada KETUA MENTERI:-

(a) adakah kerajaan akan menerbitkan laporan penuh Perjanjian Pemuliharaan
Alam  Semula  Jadi  yang  ditandatangani  oleh  Kerajaan  Sabah  dan  Hoch
Standard Pte Ltd; dan

(b) apakah  rasional  untuk  menandatangani  Perjanjian  Pemuliharaan  Alam
Semula  Jadi  dengan  syarikat  asing  selama  100  tahun  dan  adakah
pandangan rakyat Sabah diperolehi.

94. YB.  Datuk  Ignatius  Dorell  Leiking  [Moyog]  bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN, adakah kerajaan negeri akan memberi status kewangan seperti rizab
tunai, hutang dan pelaburan kepada Yayasan Sabah untuk tahun 2021.

95. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah langkah-langkah yang diambil untuk
memastikan banjir  tidak akan berlaku di  kawasan pembinaan Jalan Pan Borneo
seperti di kg. Kolopis, Kg. Hubah dan Kg. Dungkahang.

96. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, adakah kerajaan negeri
telah membaiki jalan dan sungai di kampung Kodou, Sugud yang musnah akibat
daripada banjir lumpur yang teruk pada 15 September 2021 yang lalu.

97. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah status menaik taraf jalan di Taman
Shangri-La Kibabaig yang rendah dan menyebabkan banjir lebih daripada 10 kali
dalam tahun 2021 sahaja.

98. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada KETUA MENTERI,
adakah Kerajaan Negeri Sabah akan memperkenalkan visa kemasukan ke Sabah
kepada  penduduk  Sarawak  dan  pengembara  dari  W.P.  Labuan  seperti  yang
dikenakan kepada penduduk Sabah yang masuk ke Sarawak.

99. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN ,  apakah
tindakan-tindakan yang  akan diambil  oleh  kerajaan keatas  masalah infrastruktur
yang  menjadi salah satu kekangan kepada pelabur asing untuk datang melabur di
Sabah. 
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100. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR:-
(a) berapakah  kapasiti  bilik  hotel  /  resort  /  homestay berasaskan  penarafan

bintang  yang  boleh  menempatkan  kedatangan  pelancong  ke  daerah
Sandakan; dan

(b) apakah  tindakan  kerajaan  untuk  memastikan  bilik  penginapan  adalah
mencukupi khususnya bagi hotel/resort yang bertaraf 4 bintang dan ke atas.

101. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR, adakah  kerajaan
merancang untuk meregularisasikan sport fishing sebagai satu produk pelancongan
untuk  memastikan  industri  ini  terurus  dan  menyumbang  kepada  pendapatan
kerajaan seperti aktiviti penyelaman (diving).

102. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN  MASYARAKAT  DAN  KESEJAHTERAAN  RAKYAT,  apakah
bantuan dan program khusus yang dirancang oleh kerajaan untuk meningkatkan
kapasiti,  kemudahan  dan  pengoperasian  pusat-pusat  kebajikan  kendalian  NGO
seperti Persatuan Orang Buta, Persatuan Bagi Orang-Orang Pekak dan sebagainya
supaya dapat berfungsi seperti yang sepatutnya.

103. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN, adakah
kerajaan  bercadang  untuk  mewujudkan  kawasan  perindustrian  baharu  untuk
membantu  meningkatkan  kegiatan  ekonomi  di  kawasan  perbandaran  Sandakan
dan apakah bentuk kegiatan ekonomi yang sesuai dimajukan di Sandakan.

104. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  MENTERI
TUGAS-TUGAS  KHAS,   adakah  kerajaan  mendaftarkan  pusat-pusat  tahfiz
persendirian yang ditubuhkan supaya dapat dikawal pengoperasinya agar selamat
dan tidak menyelewengkan akidah umat Islam di negeri ini.

105. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI
II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN:-

(a) apakah  rancangan  kementerian  untuk  menangani  masalah  baniir  kilat  di
sepanjang Jalan Tuaran, Jalan Teluk Likas dan jalan Mergastua di  Likas;
dan

(b)  adakah kerajaan juga bercadang untuk menaik taraf perparitan di sepanjang
Jalan Tuaran, Jalan Teluk Likas dan Jalan Mergastua di Likas.
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106. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI
II  /  MENTERI PERTANIAN  DAN PERIKANAN ,  adakah kerajaan akan mengkaji
dan  menaik  taraf  longkang  di  kawasan  perumahan  sepanjang  jalan  Tuaran  di
kawasan Likas bagi mengurangkan isu banjir kilat.

107. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI  KERJA  RAYA,  apakah  rancangan  kerajaan  untuk  mengurangkan
kesesakan  lalu  lintas  di  jalan  Punai  Tanah  dan  Jalan  Teluk  Likas  terutamanya
sewaktu puncak dan waktu sekolah.

108. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI KERJA RAYA, apakah status cadangan projek pembinaan jalan baharu
berdekatan SJK LOK YUK dan cadangan mengambil alih Jalan Sekolah Vokasional
bagi mengurangkan kesesakan lalu lintas terutamanya kawasan sekolah di Likas.

109. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada  MENTERI  KERAJAAN
TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /  MENTERI  KEWANGAN  II,  apakah  langkah
Majlis Perbandaran Tawau dalam memantau sistem perparitan yang k tersumbat
seterusnya menyebabkan banjir kilat semakin kerap berlaku.

110. YB. Puan Rina Hj Jainal [Kukusan] bertanya kepada KETUA MENTERI, apakah
langkah  yang  diambil  kerajaan  negeri  dalam memantau  penduduk  Sabah  yang
baharu pulang dari luar negeri khususnya lokasi yang menunjukkan peningkatan
kes COVID-19 atau berpotensi berlaku jangkitan seperti Melaka.

111. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah pendirian kerajaan negeri terhadap
isu  baik  pulih  sekolah  daif  dan  jalan  raya  yang  memerlukan  pewartaan  tanah
kepada Kerajaan Pusat.

112. YB.  Tuan  Justin  Wong  Yung  Bin  [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada KETUA
MENTERI,  apakah  rancangan  kerajaan  bagi  daerah  Tawau  dalam  berhadapan
dengan perpindahan ibu kota Indonesia ke Kalimantan Timur.

113. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA  MENTERI  II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN ,  berapakah
jumlah peruntukan bagi Jabatan Pengairan dan Saliran yang telah diperuntukkan
kepada  Daerah  Tawau.  Mohon  berikan  pecahan  peruntukan  yang  digunakan
berserta dengan tujuan.

114. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya  kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,  apakah  kaedah  PBT  untuk  membaik  pulih  jambatan-jambatan  kawasan
perkampungan yang telah roboh.
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115. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,  bagaimanakah  taraf  bandar  diisytiharkan  apabila  masih  terdapat  banyak
bangunan yang mempunyai tumbuhan pokok dan lumut di dindingnya.

116. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]   bertanya  kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II, adakah  kaedah  atau  rancangan  yang  dilaksanakan  untuk  membantu lesen
berniaga yang tidak dapat diperbaharui atas sebab cukai pintu yang tertunggak bagi
premis yang berkenaan. 

117. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya  kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,  masa operasi penjaja malam di luar Pasar Umum Sandakan bermula dari 6.00
pm  sehingga  kekadang  8.00  pm  dengan  kadar  RM1.00  sehari.  Apakah
penyelesaian  bagi  membantu  perniagaan  penjaja-penjaja  malam  di  luar  Pasar
Umum Sandakan yang perlu membayar lesen menjaja, meja dan lain-lain.

118. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya  kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II, mengapakah buah durian yang bermusim tidak dibenarkan untuk dijual di dalam
pasar umum.

119. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah tindakan kerajaan berkenaan jumlah Peruntukan dana yang  tidak  besar
untuk Sabah dalam Pembentangan Bajet 2022. 

120. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah tindakan dan langkah kerajaan untuk memperbaiki dan memastikan sistem
perkhidmatan Jabatan Pendaftaran Negara (JPN) sentiasa efisien kerana terdapat
aduan rakyat  berhubung kelahiran yang lewat kerana sistem perkhidmatan yang
terlalu lambat.

121. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, apakah
tindakan kerajaan untuk mengatasi masalah judi haram (online),  rokok dan telur
penyu seludup yang semakin aktif dan berleluasa di Sandakan.

122. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada MENTERI TUGAS-
TUGAS  KHAS,  apakah status terkini  pembinaan menara Jabatan Pendidikan di
Jalan Lintas Utara, Sandakan.
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123. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,  apakah  cara  kementerian  untuk
memastikan lampu jalan  raya  (walaupun  federal   atau  state road)  di  daerah ini
sentiasa  dinyalakan  kerana  terdapat  jalan  yang  berpotensi  sering  berlaku
kemalangan kerana jalan gelap dan merbahaya.

124. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,  apakah  status  11  permohonan  bagi
membina  simpang  jalan  raya  telah  dihantar  kepada  pihak  kementerian  seperti
berikut:-

(a) Simpang keluar masuk Bandar Midtown ke Jalan Utara;
(b) Simpang masuk ke Bandar Prima dari Jalan Utara;
(c) Link road in between Bandar Kimfong dan Bandar Prima as proposed;
(d) Simpang keluar masuk ke Taman Pertama dari Jalan Lintas Utara;
(e) Simpang keluar masuk dari Taman Tyng ke Taman Nasalim;
(f) Simpang keluar masuk ke SK Fajar ke Taman Fajar;
(g) Naik taraf dan bina simpang keluar masuk ke St. Monica dari  roundabout

Taman Utama;
(h) Simpang masuk ke hadapan Old Town White Coffee;
(i) Simpang masuk ke hadapan Zurich, Bandar Indah;
(j) Baik pulih kerosakan jalan di Taman Utama, IJM; dan
(k) Bina roundabout di hadapan Sandakan Turf Club, Jalan Sibuga.

125. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, mohon kerajaan selidik pembinaan kolam
empangan air  di  kawasan Tungka iaitu  di  Sungai  Kuamut dan Sungai  Malubok
untuk penjanaan kuasa hydro dengan kuasa 1000MW di kawasan berkenaan.

126. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I /  MENTERI KERJA RAYA,  apakah langkah yang akan diambil  oleh
kementerian dalam memastikan Terminal Bas Bersepadu Sandakan tidak sia-sia
pembinaannya  dan  tidak  berlaku  pembaziran  kerana  kos  pembinaan  terminal
melibatkan jutaan ringgit.

127. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah  penjelasan  Jabatan  Perhutanan  Sabah  berkenaan  keputusan  projek
kontroversi perdagangan karbon melibatkan dua juta hektar hutan Sabah.

128. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN,  apakah tindakan
kerajaan berhubung perkara Sabah masih tidak mempunyai Lembaga Minyak Sawit
(Palm  Oil  Board)  sendiri  yang  bertanggungjawab  dalam  pembangunan  serta
mempromosikan industri ini walaupun Sabah merupakan pengeluar utama minyak
sawit di seluruh Malaysia.
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129. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN, ,apakah penjelasan mengenai cukai durian runtuh (windfall tax) yang
perlu dibayar pengusaha minyak sawit sebanyak RM30 setiap tan dan pada masa
sama harus membayar MPOB cess RM16 setiap tan.

130. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN ,  apakah
perkembangan cadangan mewujudkan oleokimia di Sabah memandangkan Sabah
mempunyai banyak bahan mentah produk minyak sawit.

131. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II,  bilakah
kawasan  pembuangan  sampah  Sandakan  di  Batu  8  akan   mempunyai  sistem
pengurusan pembuangan sampah yang sistematik.

132. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, bilakah
kerajaan  akan  menyediakan  bekalan  air  bersih,  lantai  dan  atap  pasar   untuk
kegunaan peniaga di Pasar Muhibah, Batu 2. 

133. YB. Tuan Chong Chen Bin [Tanjong Kapor] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah  tindakan  kerajaan  Sabah  mengenai  pindaan  terhadap  Perlembagaan
Persekutuan yang dipercayai  telah bercanggah dengan Hak Sabah selepas Hari
Malaysia  di  mana  menurut  Perlembagaan  Persekutuan,  kerajaan  Sabah  harus
merujuk  IGC  dan  seterusnya  melalui  sebuah  Pengaturan  Perlembagaan  Khas,
haruslah membuat Deraf Pindaan pembetulan. 

134. YB.  Tuan  Chong  Chen  Bin  [Tanjong  Kapor]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II:-

a) senarai jumlah projek pembangunan yang telah dilaksanakan oleh Lembaga
Bandaran Kudat sepanjang tahun 2021; dan

b) senarai  jumlah projek pembangunan yang tergendala di  Kudat  sepanjang
tahun 2021 dan apakah sebab projek tersebut tergendala.

135. YB. Tuan Hiew Vun Zin [Karamunting]  bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II:-

a) apakah status peratusan kekosongan PPR di sekitar Sandakan iaitu PPR
Taman Batu Sapi, PPR Lintas Sibuga, PPR Taman Harmoni, PPR Taman
Mesra dan PPR Sungai Manila; dan

b) adakah kementerian  mempunyai  statistik  penghuni  di  PPR tersebut  serta
apakah langkah untuk mengenal pasti penghuni-penghuni yang tidak layak
dari terus tinggal di PPR berkenaan.
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136. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG] bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
senaraikan  projek-projek  dan  program-program  dengan  pecahan  butiran
perbelanjaan  yang  telah  dilaksanakan  oleh  UPPM N21  Luyang  antara  Oktober
2020 hingga Oktober 2021.

137. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG] bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
menyatakan  butiran  hasil  dan  pembelanjaan  Dewan  Bandaraya  Kota  Kinabalu
secara terperinci bagi tahun 2010 hingga 2020.

138. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG] bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
menyatakan status pembinaan kedua-dua terminal bas iaitu Terminal Inanam dan
Terminal Kepayan seperti dalam perancangan Pelan Pengangkutan Awam Greater
Kota Kinabalu.

139. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG] bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
menyatakan kapasiti penggunaan yang sedia ada dalam bangunan KK Sentral, dan
kemukakan statistik penumpang setiap bulan sejak KK Sentral mulai beroperasi.

140. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN,  menyatakan  status
projek tebatan banjir  untuk kawasan Lido dengan anggaran RM76 juta.  Apakah
tender projek ini sudah dibuka.

141. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG]  bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
menyatakan maklumat berkenaan konsesi-konsesi yang bertanggungjawab dalam
penyelanggaraan perparitan,  jalan  raya  dan perkhidmatan bandaraya  di  seluruh
kawasan  DBKK  dalam  pecahan  tempoh  kontrak  konsesi  dan  anggaran
pembelanjaan.

142. YB.  Tuan  Phoong  Jin  Zhe  [LUYANG]  bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
menyenaraikan semua projek-projek kecil yang telah dilaksanakan di kawasan N21
Luyang dengan maklumat seperti nama projek, kos perbelanjaan dan lokasi projek.

143. YB.  Tuan  Justin  Wong  Yung  Bin  [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada KETUA
MENTERI,  berapa  banyak  hak  milik  pajakan  tanah  selam 99  tahun  yang  telah
dikembalikan  semula  kepada  999  tahun  pada  tahun  ini  berikutan  dengan
pengumuman yang dibuat oleh kerajaan terdahulu.
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